
Udvalget for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har den 27. maj 2010 stillet føl-
gende spørgsmål nr. 384 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som 
hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Bjarne Laustsen (S).

Spørgsmål nr. 384:
’’Vil ministeren kommentere nyheden "Læger frygter øget antibiotika i land-
brug" fra Ritzau den 26. maj 2010?”

Svar:
I spørgsmålet henvises til en nyhed fra Ritzau, hvoraf det bl.a. fremgår, at lan-
dets læger frygter, at antibiotikaforbruget i dansk landbrug vil fortsætte med at 
stige, selvom Fødevareministeriet og Indenrigs- og Sundhedsministeriet netop 
har fremlagt en plan om bekæmpelse af antibiotikaresistente bakterier.

Jeg kan i denne sammenhæng fremhæve, at fødevareministeren og jeg netop 
har fremlagt en antibiotikahandlingsplan, fordi vi ønsker at fastholde den gode 
danske position med et rationelt antibiotikaforbrug og en lav resistensfore-
komst.

Vi har taget dette fælles initiativ, fordi vi ønsker, at vi fremadrettet kan være 
med til at sikre, at vi kan bevare antibiotikas effekt til behandling af infektioner 
hos mennesker i Danmark, imens vi samtidig sikrer, at alvorlige infektioner hos 
dyr fortsat kan behandles.

Jeg kan derudover oplyse, at Videncenter for Svineproduktion, Landbrug & 
Fødevarer har taget initiativ til et frivilligt branchestop for brug af de kritiske an-
tibiotika, cephalosporinerne, som er vigtige for behandling på sygehusene. Et 
sådan tiltag hilser jeg naturligvis velkommen.
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